

# 台湾3日目は観光でした

## 故宮博物院と九份・十分で台湾の文化を体感しました！

G探&B探での記念写真！



グローバル探究科(G探)とビジネス探究科(B探)が合同で実施した今年度の修学旅行。今回は3日目の研修の様子を、生徒の感想とともに紹介したいと思います。

…………★…………★

この日は、本来は前日に行くはずだったものの、出発便の大幅な遅延により翌3時半に就寝となってしまったため、睡眠時間確保を優先して日程から外していた「故宮博物院」を訪れるることになりました。1時間半の短い見学でしたが、生徒たちは台湾の宝物を見学しました。

故宮博物院をあとにして、お昼<sup>12時</sup>には九份に到着しました。この街は、『千と千尋の神隠し』のような風景が楽しめる街として有名ですね。雨が断続的に降り続く中での観光とな  
りましたが、生徒たちは思い思いにお昼<sup>ごはん</sup>やスイーツを食べて楽しみました。

山崎さん「日本の芸術作品とかとは雰囲気の違う展示品をたくさん見られて楽しかった。私もお気に入りの展示コーナーは家具コーナーでした！」  
山中さん「故宮博物院は大きかった！武器とかお鍋とかカラフルな壺とか、たくさんあつた。」

A group of approximately 15 young women are posed for a group photo in a narrow, vibrant alleyway. They are all smiling and making peace signs with their hands. The alleyway is filled with traditional Chinese lanterns hanging from the eaves of the surrounding buildings. The buildings are made of dark stone or brick and have various signs and posters on them, including one with large red characters. The ground is a set of stone steps. The overall atmosphere is casual and fun, capturing a moment of tourism or friendship.

濱田さん「タピオカ一杯でおなかい  
っぱいになつたのですが、  
2人で一杯でもいいから、  
九份では絶対タピオカを  
飲んでほしいです！」

A group of approximately 20 people, mostly young women, are posing for a group photo in front of a traditional Chinese building. The building has a dark wooden structure with intricate carvings and a red lantern hanging from the eaves. Above the entrance, there is a yellow sign with black Chinese characters. The street is lined with many red lanterns hanging from the ceiling, creating a festive atmosphere. The people are dressed in casual clothing, and some are holding bags.

赤い提灯に九份らしさを感じますね

長崎くん「エビチャーハンがどうでも美味しかつたです。ただ、九份は夜に行く観光地ですね…」

山崎さん「運よく雨が上がりてカツ  
パなしで観光できてよかつ  
た。とてもおいしい小籠包  
を食べた。道はほぼ階段だ  
ったので、疲れたけど楽し  
めました！」

山中さん「かわいい雑貨がたくさん  
あって全部買ったかった。  
ジブリ好きには最高の場所だと思つ。」

A group of people are gathered around a large red cloth banner. The banner has Japanese calligraphy written on it, which appears to be "幸運" (Kōun) or "幸運の日" (Kōun no hi), meaning "Good Luck" or "Day of Good Luck". One person in a red shirt is holding the banner, while others are standing around it, some taking pictures. The setting appears to be outdoors near a building.

十份で真剣に願い事を書く G 探生徒

夜はレストランで広東料理を食べ、楽しかった3日目の日程がすべて終了しました。  
4日目の研修の様子も、ぜひお楽しみに！

山中さん「十份ではランタン  
飛ばし体験をしました。思つて  
いたよリランタンが大きくて驚きました。筆  
で「無病息災」と書きました。飛ばす  
ときには雨がやん  
でいて本当に良かつた！ 無事に飛んでくれたので、みんなの願いが叶うといいな。」